
 

BAUSKAS NOVADA DOME 

VIDES UN ATTĪSTĪBAS KOMITEJA 
 

Uzvaras iela 1, Bauska, Bauskas nov., LV-3901  

tālr. 63922238, e-pasts: pasts@bauskasnovads.lv, www.bauskasnovads.lv 

 

KOMITEJAS  SĒDES PROTOKOLS 

Bauskā  

     
2024. gada 17. oktobrī                 Nr. 10 

 

 

Sēde sasaukta 2024. gada 17. oktobrī plkst. 13 

Sēde atklāta 2024. gada 17. oktobrī plkst. 13 

  

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš 

 

Sēdē piedalās 8 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš, deputāte Laine Baha, deputāts Voldemārs 

Čačs, deputāts Arnolds Jātnieks, deputāts Jānis Kalniņš, deputāts Aivars Mačeks, 

deputāts Rihards Melgailis, deputāts Jānis Siugalis 

 

Sēdē nepiedalās: 

deputāte Inita Nagņibeda – attaisnota prombūtne 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, pašvaldības izpilddirektora vietnieks Jānis Kalinka, 

Ekonomikas un finanšu departamenta vadītāja Indra Latviete, Juridiskās nodaļas vadītāja 

Evita Grigorjeva, vecākā juriste Linda Mežsarga, jurists Arvīds Zvirbulis, Administratīvās 

nodaļas vadītāja Līga Kausiniece, datorsistēmu un datortīklu administrators Mārtiņš Putāns, 

sabiedrisko attiecību speciāliste Andra Matuļenko, Attīstības un būvniecības departamenta 

vadītājs Mārtiņš Veinbergs, Būvniecības nodaļas vadītājs Ralfs Simanovičs, Attīstības un 

plānošanas nodaļas vecākās projektu vadītājas Ineta Bramane un Jolanta Kalinka, projektu 

vadītājas Antra Bagone, Elīna Meldere un Ilze Munda, energopārvaldnieks Raitis Ignatjevs, 

teritorijas plānotāja Dace Platonova, vides speciālists Valērijs Gabrāns, deputāts Guntis 

Kalniņš, Rundāles apvienības pārvaldes vadītājs Aigars Sietiņš, Iecavas apvienības pārvaldes 

vadītāja vietnieks Mārtiņš Vilciņš, Nekustamo īpašumu nodaļas vadītāja Baiba Leitlante,  

Bauskas apvienības pārvaldes vadītāja Līga Vasiļauska, Gailīšu pagasta nodaļas vadītāja 

Baiba Marčenkova, Īslīces pagasta nodaļas vadītāja Kristīne Latve, Vecumnieku apvienības 

pārvaldes vadītāja Dace Šileika, SIA “Bauskas novada komunālserviss” valdes loceklis Uģis 

Saukums, biedrības “Bauskas Mednieku un makšķernieku biedrība” vadītājs Māris 

Vaitekūns, laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta prioritātēm. 

2. Par Bauskas novada pašvaldības mantas ieguldīšanu SIA "Bauskas novada 

komunālserviss" pamatkapitālā. 
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3. Par Bauskas novada domes 2024. gada 29. augusta saistošo noteikumu Nr. 15 "Grozījumi 

Bauskas novada domes 2022. gada 30. jūnija saistošajos noteikumos Nr. 15 "Par sadzīves 

atkritumu apsaimniekošanu Bauskas novadā" precizēšanu. 

4. Par licencēto makšķerēšanu Lielupē, Mūsā un Mēmelē Bauskas novada administratīvajā 

teritorijā. 

5. Par projekta "Gājēju taciņu atjaunošana Uzvarā" iesniegšanu. 

6. Par projekta "Multifunkcionālā aktivitāšu laukuma atjaunošana Rītausmu ciemā" 

iesniegšanu. 

7. Par projekta "Mežotnes pilskalna ziemeļu ieejas būvniecība" iesniegšanu. 

8. Par projekta "Sporta ielas posma labiekārtojums Iecavas pilsētā" iesniegšanu. 

9. Par dalību projektā "Bauskas novada pielāgošanās klimata pārmaiņām". 

10. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2022. gada 27. oktobra lēmumā "Par projekta 

"Sociālā dienesta ēku vides pieejamības nodrošināšanas pasākumi Bauskas novadā" 

īstenošanu". 

11. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2023. gada 26. oktobra lēmumā "Par projekta 

"Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai 

Bauskas novadā" īstenošanu". 

12. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2024. gada 25. jūlija lēmumā "Par projekta 

"Sabiedrībā balstītu sociālo pakalpojumu palielināšana Bauskas novadā" īstenošanu". 

13. Par lokālplānojuma izstrādes uzsākšanu teritorijas plānojuma grozījumiem nekustamā 

īpašumā "Cielavas", Iecavas pagastā, Bauskas novadā. 

14. Par līdzfinansējuma piešķiršanu daudzdzīvokļu mājas Līvānu iela 2, Ceraukstes pagastā, 

Bauskas novadā energoefektivitātes pasākumu veikšanai un vētras seku novēršanas 

darbiem. 

15. Par līdzfinansējuma piešķiršanu daudzdzīvokļu mājas Liellauki 5, Ceraukstes pagastā, 

Bauskas novadā vētras seku novēršanas darbiem. 

16. Par ceļa servitūta tiesības nodibināšanu īpašumā "Skrīveri", Iecavā, nodrošinot piekļuvi 

īpašumam "Rozīši", Iecavā. 

17. Par pašvaldības nozīmes koplietošanas meliorācijas sistēmas statusa piešķiršanu 

ūdensnotekai ar ūdens saimniecisko iecirkņu klasifikatora (ŪSIK) kodu 38811:K:2 560,1 

metra garumā. 

18. Par Bauskas novada autoceļu uzturēšanas klasēm 2024./2025.gada ziemas un vasaras 

sezonā. 

 

 

1.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta prioritātēm. 

 

(I.Latviete, M.Mediņš) 

 

Ziņo: I.Latviete.  

 Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta 

prioritātēm, pamatojoties uz pašvaldības nolikumu par budžeta un to grozījumu izstrādāšanas, 

apstiprināšanas, izpildes un kontroles kārtību. 2025. gadam noteiktās budžeta prioritātes: 

Eiropas Savienības un citu finanšu instrumentu finansējuma piesaiste un pašvaldības 

līdzfinansējuma nodrošināšana jaunu un augstas gatavības projektu īstenošanai, 

energoefektivitātes paaugstināšanas projektu un pasākumu īstenošana, degradētu teritoriju 

sakārtošana, avārijas un pirmsavārijas stāvoklī esošu pašvaldības būvju un nedrošu būvju 
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atjaunošana, pārbūve vai restaurācija, finansējuma nodrošināšana jaunu projektu 

dokumentācijas sagatavošanas vai aktualizēšanas izdevumiem.  

 M.Mediņš jautā, vai pagājušā gadā tika piešķirts finansējums degradētu teritoriju 

sakārtošanai un kādā apmērā. I.Latviete apstiprina, ka bija piešķirts Rundāles un Vecumnieku 

apvienības pārvaldēm un Iecavas vidusskolai, par finansējuma apmēru informēs Finanšu 

komitejas sēdē. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso ar roku: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības 2025. 

gada budžeta prioritātēm" 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības mantas ieguldīšanu SIA "Bauskas novada 

komunālserviss" pamatkapitālā. 

 

(A.Zvirbulis, A.Mačeks) 

 

Ziņo: A.Zvirbulis. 

  Sagatavots lēmuma projekts par mantas ieguldīšanu SIA “Bauskas novada 

komunālserviss” pamatkapitālā, lai virzītos uz uzņēmuma pilnvērtīgu paplašināšanu sakarā ar 

reorganizāciju sabiedrisko pakalpojumu sniegšanā ūdenssaimniecībā un siltumapgādē. No 

pārņemtajiem uzņēmumiem pašvaldības manta ieguldāma kapitālsabiedrības valdījumā un 

īpašumā, veikts mantas novērtējums naudas izteiksmē. Saraksts pievienots lēmuma projektam, 

kurā izklāstīta procesa gaita un atspoguļoti pamatojuma normatīvie akti, kā arī lemjošajā daļā 

norādīta vērtība, par kādu tiek palielināts pamatkapitāls. 

 A.Mačeks vērš uzmanību valdes loceklim izvērtēt vērtīgāko mantu iekļaušanu sarakstā 

un aicina to pārskatīt līdz nākamajai sēdei.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

pārskatīt mantu sarakstu, 

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada 

pašvaldības mantas ieguldīšanu SIA "Bauskas novada 

komunālserviss" pamatkapitālā". 
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3.p. 

Par Bauskas novada domes 2024. gada 29. augusta saistošo noteikumu Nr. 15 "Grozījumi 

Bauskas novada domes 2022. gada 30. jūnija saistošajos noteikumos Nr. 15 "Par sadzīves 

atkritumu apsaimniekošanu Bauskas novadā" precizēšanu. 

 

(V.Gabrāns, L.Baha, L.Mežsarga, A.Mačeks) 

 

Ziņo: V.Gabrāns.  

 Saņemts Klimata un enerģētikas ministrijas atzinums par 29. augustā iesniegtajiem 

saistošo noteikumu grozījumiem, kurā ierosina veikt izmaiņas un nesaskaņot grozījumu 

redakciju divos punktos - ministrija nepiekrīt saistošo noteikumu grozījumos ietvertajam 

punktam, ka, ja gadījumā dalīto atkritumu savākšanu un izvešanas biežumu var samazināt no 

viena uz diviem mēnešiem ar nosacījumu, ja klients piedalās šķiroto atkritumu savākšanā un 

viņa lietošanā ir dalīto atkritumu savākšanas konteineri; ministrija piekrīt tad, ja klients 

piedalās publiski pieejamo šķiroto atkritumu savākšanā, kas no pašvaldības viedokļa nebūtu 

pareizi, tāpēc, ka tad nav iespējams to izkontrolēt un tad jebkurš, kurš kaut ko aizved uz 

publiski pieejamiem dalītiem atkritumu konteineriem, arī ir tiesīgs samazināt šo izvešanas 

biežumu. Šo nosacījumu pašvaldība redakcionāli nemainīs, bet otro punktu, t.i., 34. punkts 

saistošajos noteikumos tiek redakcionāli precizēts. Lēmumā norādīts nepiekrist ministrijas 

ieteikumam saistošos noteikumus papildināt ar attiecīgajiem MK noteikumu punktiem un 

nosūtīt lēmumu Klimata un enerģētikas ministrijai, un izsludināt saistošos noteikumus 

oficiālajā izdevumā “Latvijas vēstnesis”. 

L.Baha jautā, vai pašvaldība var nepiekrist ministrijas ierosinājumam papildināt 

saistošos noteikumus, un vai jaunā redakcija atkārtoti nav jānosūta ministrijai. L.Mežsarga 

atbild, ka ministrijai tiks nosūtīta jaunā redakcija un paralēli saistošie noteikumi tiks publicēti  

“Latvijas vēstnesis” tīmekļvietnē; pašvaldība var nepiekrist, ja tiek pamatots, kāpēc nepiekrīt, 

kā arī ministrija tos nav noformulējusi kā iebildumus, tie noformulēti kā ieteikumi, līdz ar to 

viņi arī nav konsekventi. Ja tie būtu iebildumi, tad būtu jāpamato, kāpēc ministrija iebilst, ka šis 

punkts ir prettiesisks; noteikumi tiks nosūtīti ministrijai - ja tā uzskatīs, ka noteikumi ir 

pretlikumīgi, tos apturēs, taču tā ir reta prakse un šis nav tāds gadījums. 

 A.Mačeks papildina, ka ne visi ministrijas ieteikumi ir vērā ņemami, jo tika secināts, ka 

tas varētu veicināt krāpšanos no iedzīvotāju puses, un daudzdzīvokļu mājām kā konteineru 

turētājām vajadzētu maksāt par citu māju iedzīvotāju ievietotiem atkritumiem, tāpēc ministrijas 

ieteikums netika atbalstīts. 

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada domes 2024. gada 29. 

augusta saistošo noteikumu Nr. 15 "Grozījumi Bauskas novada domes 

2022. gada 30. jūnija saistošajos noteikumos Nr. 15 "Par sadzīves 

atkritumu apsaimniekošanu Bauskas novadā" precizēšanu". 

 

 

4.p. 

Par licencēto makšķerēšanu Lielupē, Mūsā un Mēmelē Bauskas novada administratīvajā 

teritorijā. 
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(E.Grigorjeva, A.Mačeks, V.Gabrāns, M.Vaitekūns, M.Mediņš, V.Čačs, J.Kalinka) 

 

Ziņo: E.Grigorjeva.  

 Sagatavots lēmuma projekts, pamatojoties uz saistošo noteikumu “Par licencēto 

makšķerēšanu Bauskas novada administratīvajā teritorijā Lielupē, Mūsā un Mēmelē” spēku 

zaudēšanu šī gada beigās, tāpēc nepieciešams izstrādāt jaunus saistošos noteikumus. 

Sagatavotajā lēmuma projektā noteikts, ka laika periodā no 15. marta līdz 15. maijam Bauskas 

novada administratīvajā teritorijā Lielupes baseinā jāievieš licencēto makšķerēšanu, nosakot 

teritorijas un pilnvarojot biedrību “Bauskas mednieku un makšķernieku biedrība” organizēt 

licencēto makšķerēšanu Lielupes baseinā Bauskas novada administratīvajā teritorijā un 

izstrādāt, saskaņot un iesniegt Bauskas novada domē apstiprināšanai licencētās makšķerēšanas 

nolikumu, paredzot tā spēkā esamību 5 gadus.  

A.Mačeks jautā, kā tiks galā ar Lietuvas pusē esošajiem makšķerniekiem, kuri 

makšķerēs novada pusē. V.Gabrāns atbild, ka makšķerētājiem Lietuvas pusē ir savi noteikumi, 

bija saņemtas iedzīvotāju sūdzības, bet pamatā noteikumiem ir saistība ar zivju resursiem, kur 

nepieciešama to limitēšana, ieviešot licencēto makšķerēšanu. A.Mačeks precizē, ka nevar 

makšķerēt naktī konkrētās vietās. V.Gabrāns apstiprina, norādot, ka nevēlas detalizēti katrā 

vietā noteikt šo aizliegumu, jo tas radīs neskaidrības; nosakot licencēto makšķerēšanu 

noteikumi visiem būs vienādi, atšķirības būs noteiktas pa zonām atbilstoši licences cenai. 

M.Vaitekūns papildina, ka nepieciešams noteikt vienādus nosacījumus un kontroli visā Bauskas 

novada teritorijā. 

A.Mačeks jautā, vai tiks piesaistīti papildus inspektori. M.Vaitekūns atbild, ka šobrīd 

kontroles funkciju veic 4 sabiedriskie inspektori, kā arī Vides dienesta inspektori. V.Gabrāns 

papildina, ka nolikums būs kā saistošie noteikumi, līd ar to cer uz pašvaldības policijas iesaisti; 

saistībā ar esošo licencētās makšķerēšanas kārtību ir maz pārkāpumu, kā arī pēc priekšsēdētāja 

norādījuma biedrība veica nolikuma saskaņošanu ar visām iedzīvotāju konsultatīvām 

padomēm. E.Grigorjeva papildina, ka pagājušā gadā sastādīti 3 administratīvie pārkāpumi, 

personas tika sodītas. 

M.Mediņš jautā, vai izpētīti Lietuvas puses nosacījumi Skaistkalnes un Kurmenes 

teritorijās. V.Gabrāns atbild, ka detalizēti nav pētīts, pēc nostāstiem tajā pusē faktiski nav 

nekādu ierobežojumu, jo Lietuvas posmā vimbu resurss nav limitēts. M.Mediņš turpina par 

situāciju Baltijas jūrā par nozvejas kvotām, vai nebūs protesti, ka Lietuvā šādu ierobežojumu 

nav, bet Latvijā ierobežojumi ir noteikti. V.Gabrāns uzsver, ka Lietuva solidāri nepiedalās 

daudzos pasākumos, ko Latvija veic apzinīgi, piemēram, saistībā ar piesārņojuma ierobežošanu.  

M.Mediņš norāda, ka sagatavotajā lēmuma projektā nav minēts par saistošajiem 

noteikumiem, bet tikai par nolikumu. E.Grigorjeva paskaidro, ka biedrība izstrādās nolikumu, 

kurš tiks saskaņots ar noteiktajām institūcijām, tad biedrība nolikumu iesniegs pašvaldībai, kura 

to sagatavos kā saistošos noteikumus, apstiprinot nolikumu un nosakot, kādā periodā tas ir 

spēkā.  

V.Čačs jautā, kāpēc noteikta upes posmu gradācija – Mūsai līdz Mūsas trasei, Mēmelei 

– līdz novada robežām. V.Gabrāns atbild, ka saistībā ar sen uzceltajām hidroelektrostacijām 

Mūsas upē vimbu resursi ir mazāk, līdz ar to nav novērota intensīva makšķerēšana un nav 

nepieciešama limitēta makšķerēšana. V.Čačs turpina par licenču izmaksām. M.Vaitekūns 

atbild, ka Skaistkalnē un Kurmenē licence varētu būt ap 70 EUR. V.Gabrāns papildina, ka 

licences cena būs atkarīga no zonām – A zona pilsēta, B zona ārpus pilsētas teritorijas, C zona 

Mēmeles upei sākot no pilsētas teritorijas. M.Vaitekūns piebilst, ka vienreizējā dienas licences 

cena ir 5 EUR, makšķerniekiem būs jāsaprot, ka būs noteikta kārtība. V.Čačs jautā, vai licenču 

skaits būs limitēts. V.Gabrāns atbild, ka licenču skaits pa veidiem būs limitēts. 

A.Mačeks jautā, vai licenču skaits palielināts, paplašinot makšķerēšanai atļauto 

teritoriju. M.Vaitekūns atbild, ka licenču skaits netika palielināts, tika samazinātas licences 

noteiktās zonās; palielināts bezmaksas licenču skaits novada iedzīvotājiem. V.Gabrāns 
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papildina, ka palielināt kopējo licenču skaitu nebūs viegli, pamatojoties uz BIOR resursu 

datiem. A.Mačeks piekrīt, bet norāda, ka teritorija tiek ievērojami paplašināta un izsakās par 

situāciju Sidrabenē, Jelgavas novadā.  

J.Kalinka izsaka priekšlikumu saistošajos noteikumos iekļaut aizliegumu makšķerēt 

Īslīces ielas, Bauskā ūdenskrātuvē. V.Gabrāns norāda, ka saistošie noteikumi nosaka publisko 

ūdeņu izmantošanas kārtību, aizliegumu var noteikt citos noteikumos, bet uzskata, ka šajā 

ūdenstilpnē var makšķerēt, problēmu nesaskata.     

M.Mediņš rezumē nolikuma izstrādes gaitā aicināt iedzīvotājus iesniegt priekšlikumus 

un aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu.  

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par licencēto makšķerēšanu Lielupē, Mūsā 

un Mēmelē Bauskas novada administratīvajā teritorijā". 

 

 

5.p. 

Par projekta "Gājēju taciņu atjaunošana Uzvarā" iesniegšanu. 

 

(B.Marčenkova, L.Baha) 

 

Ziņo: B.Marčenkova.  

 Iestāde “Bauskas apvienības pārvalde” sagatavojusi lēmuma projektu par gājēju taciņu 

atjaunošanu Uzvarā, Gailīšu pagastā. Gailīšu pagasta konsultatīvā padome, uzsākot savu 

darbību, veica plašu iedzīvotāju aptauju. Gājēju taciņu atjaunošana aptaujā izvirzījās kā otrā 

prioritāte aiz bērnu rotaļu laukumu ierīkošanas. Projekta ietvaros plānots atjaunot gājēju taciņas 

512 m garumā divos posmos - no ciema sākuma Bauskas virzienā līdz Skolas ielai un no 

pieturas perpendikulāri Bauskas ielai virzienā uz ciemu. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma 

projektu un apstiprināt projekta plānotās izmaksas 65 000 EUR, t.sk., ELFLA finansējums 35 

000 EUR, pašvaldības līdzfinansējums 30 000 EUR.  

 L.Baha izsaka atbalstu iniciatīvai un jautā par nākamā gada prioritātēm Uzvaras ciemā. 

B.Marčenkova atbild, ka jādomā par publiskām teritorijām un kultūras pasākumu norises 

vietām, kā arī administrācijas ēkai nepieciešama logu nomaiņa, apgaismojuma projektēšana 

Kastaņu un Ceriņu ielās, Uzvarā, kā arī paredzēts uzstādīt divus ātrumu ierobežojošos vaļņus 

Uzvaras ielā. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: atbalstīt lēmuma projektu "Par projekta "Gājēju taciņu atjaunošana 
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Uzvarā" iesniegšanu". 

 

 

6.p. 

Par projekta "Multifunkcionālā aktivitāšu laukuma atjaunošana Rītausmu ciemā" 

iesniegšanu. 

 

(K.Latve, V.Čačs, A.Mačeks) 

 

Ziņo: K.Latve.  

 Biedrība “Laiks jauniešiem” ir iesniegusi priekšlikumus projekta “Multifunkcionālā 

aktivitāšu laukuma atjaunošana Rītausmu ciemā” izstrādei un lūdz Bauskas novada pašvaldības 

iestādei “Bauskas apvienības pārvalde” izstrādāt projekta pieteikumu un to iesniegt biedrības 

“Bauskas rajona lauku partnerība” izsludinātajā konkursā. Projektā plānots atjaunot Rītausmu 

ciema parka laukumu, kas būtu piemērots gan ikdienas vingrinājumiem, gan sacensībām 

strītbolā, florbolā un futbolā, atjaunojot asfalta segumu un spēļu laukuma apzīmējumu 

uzklāšanu. Projekta provizoriskās izmaksas ir 55 000 EUR, t.sk., ELFLA finansējums 35 000 

EUR, pašvaldības līdzfinansējums 20 000 EUR.  

V.Čačs jautā, vai nebija doma citam segumam, jo asfalts priekš bērniem nav visai 

pateicīgs. A.Mačeks lūdz precizēt par nepieciešamo laukuma segumu.  

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par projekta "Multifunkcionālā aktivitāšu 

laukuma atjaunošana Rītausmu ciemā" iesniegšanu". 

 

 

7.p. 

Par projekta "Mežotnes pilskalna ziemeļu ieejas būvniecība" iesniegšanu. 

 

(I.Bramane, M.Mediņš, A.Sietiņš) 

 

Ziņo: I.Bramane.  

 Iestāde “Rundāles apvienības pārvalde” sagatavojusi projekta pieteikumu Mežotnes 

pilskalna ziemeļu ieeju būvniecībai, kuru plānots iesniegt Eiropas lauksaimniecības fonda 

lauku attīstībai ietvaros biedrības “Bauskas rajona lauku partnerība” izsludinātajā projektu 

konkursā. Projekta iesniegšanas termiņš ir šī gada 11. novembris un viena projekta iesnieguma 

maksimālais attiecināmais finansējums ir 50 000 EUR. Atbalsta intensitāte kultūrvēsturiskā 

mantojuma saglabāšanas projektiem ir 90 %. Šis projekts ir saskaņā ar pašvaldības 

autonomajām funkcijām – sekmēt pašvaldības teritorijā esošā kultūras mantojuma saglabāšanu 

un sniegt atbalstu kultūras norisēm. Mežotnes pilskalns ir valsts nozīmes arheoloģijas 

piemineklis. Projekta ietvaros plānots stiprināt ziemeļu ieejas nogāzes, veikt arheoloģiskā 

izrakumu vietas aizbēršanu, kā arī atjaunot lokveida kustību gar vēsturisko aizsargvaļņu līniju, 

kas savienotu takas abpus tiltiņam, takai, kas ved uz pilskalna ziemeļu ieeju, arī ir plānots veikt 

uzlabojumus - atjaunos segumu no dolomīta atsijām. Tiks apstiprināts nolikums būvdarbu 
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iepirkumam, līdz Finanšu komitejai tiks precizēts. Projekta īstenošana plānota 2025. gadā. 

Projekts atbilst pašvaldības attīstības programmai un ir iekļauts Investīciju plānā. Lūdz atbalstīt 

sagatavoto lēmuma projektu un apstiprināt plānotās projekta kopējās izmaksas 65 609,26 EUR, 

t.sk., ELFLA līdzfinansējums 45 000 EUR, pašvaldības līdzfinansējums 20 609,26 EUR.   

 M.Mediņš jautā, ko piegādās potenciālie piegādāji. I.Bramane paskaidro, ka tā sauc 

procesu pirms iepirkuma – potenciālo piegādātāju apspriede. M.Mediņš turpina, vai projekts 

jau bija paredzēts iepriekš. I.Bramane apstiprina, ka būvprojekts tika apstiprināts pagājušā gada 

nogalē. M.Mediņš jautā par arheoloģiskiem izrakumiem. I.Bramane atbild, ka objekts un 

plānotie darbi saskaņoti ar Nacionālo kultūras mantojuma pārvaldi. A.Sietiņš papildina, ka 

projekts tapa 4 gadu garumā, saistībā ar potenciāliem piegādātājiem piegādātāja apspriedi 

nosaka Iepirkumu likums; projektēšanas gaitā tika iesaistīta Nacionālā kultūras mantojuma 

pārvalde un pēc saskaņojuma tiek paredzēta ziemeļu ieejas arheoloģisko izrakumu aizbēršana. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par projekta "Mežotnes pilskalna ziemeļu 

ieejas būvniecība" iesniegšanu". 

 

 

8.p. 

Par projekta "Sporta ielas posma labiekārtojums Iecavas pilsētā" iesniegšanu. 

 

(I.Bramane, M.Mediņš, R.Melgailis, D.Šileika, M.Vilciņš, A.Mačeks) 

 

Ziņo: I.Bramane.  

 Iestāde “Iecavas apvienības pārvalde” sagatavojusi priekšlikumu projekta pieteikuma 

“Sporta ielas posma labiekārtojums Iecavas pilsētā” izstrādei un līdzfinansēšanai, kuru plānots 

iesniegt Eiropas lauksaimniecības fonda lauku attīstībai ietvaros biedrības “Bauskas rajona 

lauku partnerība” izsludinātajā projektu konkursā. Projekta iesniegšanas termiņš ir šī gada 11. 

novembris un viena projekta iesnieguma maksimālais attiecināmais finansējums ir 50 000 

EUR, atbalsta intensitāte 70 % no attiecināmajām izmaksām. Pašvaldību likums nosaka, ka 

pašvaldība gādā par savas administratīvās teritorijas labiekārtošanu un sanitāro tīrību. Tiks 

uzlabota Iecavas pilsētas publiskā infrastruktūra, labiekārtojot pilsētas skeitparkā piegulošo 

teritoriju Sporta ielā, kas iekļauj daudzveidīgas brīvā laika pavadīšanas aktivitātes – skeitparks, 

velotrase, ielu vingrošanas laukums, basketbola un geto futbola laukums. Līdz šim nav 

labiekārtota teritorijas daļa Sporta ielas noslēguma posmā. Projektā plānots izbūvēt 

stāvlaukumu 4 automašīnām ar apgriešanās laukumu, velonovietnes un pamatni pārvietojamai 

tualetei, esošā uzbēruma reljefa aprīkošanu, izvietojot solu rindas un nobruģējot augšējo plakni 

nojumes izvietošanai personālam, aparatūrai un aprīkojumam, kā arī plānots uzlabot seguma 

kvalitāti gājēju celiņiem. Objektam ir izgatavots paskaidrojuma raksts un tas apstiprināts 

būvvaldē, tuvākajā laikā plānots iesniegt pieprasījumu iepirkuma dokumentācijas 

sagatavošanai. Projekts būtu īstenojams 2025. gadā. Tas atbilst pašvaldības attīstības 

programmai un iekļauts Investīciju plānā. Aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu un  

apstiprināt plānotās projekta kopējās izmaksas 96 790,04 EUR, t.sk., ELFLA finansējums  

35 000 EUR, pašvaldības līdzfinansējums 61 790,04 EUR.  
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 M.Mediņš jautā, kāpēc pašvaldības līdzfinansējums sastāda 60 %, ja iepriekšējā 

projektā tas bija 30 %. I.Bramane atbild, ka dažādiem objektiem ir dažāda atbalsta intensitātes 

programma - kultūrvēsturiskā mantojuma projektiem intensitāte ir 90 % no attiecināmajām 

izmaksām; visas izmaksas, kas pārsniedz attiecināmās izmaksas, sedz pašvaldība.   

 R.Melgailis jautā, vai Vecumniekiem nav nepieciešami projekti un no kā ir atkarīga 

novada teritorijas attīstība – vai attīsta kopumā vai atkarībā no apvienību pārvalžu aktivitātes.  

I.Bramane atbild, ka izsludinot konkursu, apvienību pārvaldēm tiek nosūtīta informācija par 

programmas nosacījumiem, iesniegšanas termiņiem un aicinājumu iesniegt priekšlikumus 

projektiem; no Vecumniekiem netika saņemti projektu pieteikumi.  

 M.Mediņš ierosina, ja projekta finansējums pārsniedz 50 %, šādus projektus izvērtēt  

kopsakarībā ar nākamā gada pašvaldības budžetu.  

 D.Šileika komentē R.Melgaiļa izteikumu, apstiprinot, ka Attīstības un plānošanas 

nodaļa sūta informāciju par pieteikšanos dažādiem projektiem, bet tieši šajā programmā 

Vecumnieku apvienības pārvaldē nav tehnisko projektu, ko varētu virzīt uz aktivitātēm, uz 

citām programmām informācija ir iesniegta. 

 M.Mediņš jautā, kad iestāde “Iecavas apvienības pārvalde” sagatavoja projekta 

dokumentāciju. I.Bramane atbild, ka to būvvaldē apstiprināja pavasarī. M.Vilciņš papildina, ka 

apstiprināja šī gada martā. A.Mačeks piebilst, ka projekts tika iekļauts pagājušā gada budžetā, 

tika uzsākta projektēšana, kuru līdz gada beigām nepaspēja veikt, līgums tika pagarināts. 

 R.Melgailis precizē, vai visiem šiem projektiem bija jābūt izstrādātiem tehniskajiem 

projektiem. I.Bramane atbild, ka tehniskā dokumentācija ir dažāda, pieļauj, ka iedzīvotāju 

konsultatīvo padomju ierosinātās ieceres ir iekļautas paskaidrojuma rakstā; iepriekš LAD tika 

iesniegti jau notikuši iepirkumi, lai iegūtu papildus punktus, bet šajā uzsaukumā tas nebija 

noteicošais, bet tehniskiem projektiem ir jābūt.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par projekta "Sporta ielas posma 

labiekārtojums Iecavas pilsētā" iesniegšanu". 

 

 

9.p. 

Par dalību projektā "Bauskas novada pielāgošanās klimata pārmaiņām". 

 

(E.Meldere, M.Veinbergs, A.Mačeks, L.Baha, V.Čačs, M.Mediņš) 

 

Ziņo: E.Meldere.  

 Sagatavots lēmuma projekts par dalību projektā “Bauskas novada pielāgošanās klimata 

pārmaiņām”. Projekta mērķis ir atbalstīt infrastruktūras izveides un atjaunošanas darbības, kas 

vērstas uz pašvaldību pielāgošanos klimata pārmaiņām un klimata pārmaiņu izraisītu katastrofu 

riska mazināšanu. Projekta iesniegšanas termiņš ir līdz 26. novembrim, atbalsta intensitāte ir 85 

%, jāīsteno līdz 2027. gada 31. decembrim. Finansējums tiek piešķirts tām teritorijām, kas 

atrodas pilsētā un ir izvēlēti 3 objekti – plānots ūdens necaurlaidīga zemes seguma aizstāšana ar 

ūdens caurlaidīgu segumu un brīvkrāna uzstādīšanu Parka ielā 5, Bauskā, Bērzkalnu ciematā  

un Bauskas lidlauka teritorijā meliorācijas sistēmu un lietusūdens savākšanas sistēmu 

atjaunošana. M.Veinbergs izklāsta par objektos plānotajiem darbiem.  
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 A.Mačeks izsakās, ka plānota tikšanās ar ZPR pārstāvjiem sarunām par Bauskas 

lidlauka teritoriju un precizē, ka viens no grāvjiem uzlabos vienu teritorijas pusi un meliorācijas 

sistēmas uzlabošanas darbi veicinās ūdens novadi, un vērš uzmanību, ka stāvlaukumā plānotais 

segums pavasarī nav izmantojams dēļ mitruma, līdzīgs segums ir stāvlaukumam pie Rundāles 

pils. M.Veinbergs atbild, ka eko bruģis ir jākopj biežāk kā parasta seguma bruģis. A.Mačeks 

retoriski jautā, vai tāds segums ir nepieciešams. M.Veinbergs atbild, ka bruģim ir jābūt tādam, 

lai tas novadītu ūdeni.     

 L.Baha jautā, kāpēc šajā projektā jāiekļauj stāvvlaukums un tas jāpārklāj ar eko 

segumu, ja pirms dažiem gadiem gar šo teritoriju tika sakārtota lietus ūdens kanalizācija; vai 

pilsētas pārvalde ir iesaistīta, ja tai būs jānodrošina specifiskā uzturēšana; vai pie meliorācijas 

sistēmām ir paredzētas gala attīrīšanas iekārtas, īpaši vietās, kas šķērsos A7, kas potenciāli 

savāks virsūdeņus no Lidlauka ielas, prognozējot, ja kādreiz šī lielā teritorija attīstīsies un tur 

notiks aktīva ražošana vai jebkāda veida rūpniecība un tur būs jāsavāc iespējamie eļļas, benzīnu 

un citu naftas produktu piemaisījumi, un izlaide būs upē; ierosina uz domes sēdi pievienot 

prezentāciju ar kartogrāfisko shēmu ar prognozētajiem sateces baseiniem uz kolektoriem. 

M.Veinbergs atbild, ka eko segums nepieciešams, lai dabīgi veicinātu ūdens noteci, 

neizmantojot kolektorus, kā arī sausuma periodā zeme spētu uzsūkt mitrumu, veicinot “zaļo 

domāšanu”; kolektoriem galā attīrīšanas sistēmas neveido, jo līdz šim tādu nav. L.Baha 

apgalvo, ka ir gan. M.Veinbergs pieņem precizēšanai, ir iespēja to attīstīt citu projektu sakarā. 

L.Baha norāda, ka esošā sistēma savāc Miera, Liepu, Krasta daudzdzīvokļu māju teritorijas 

notekūdeņus. M.Veinbergs pieņem pārbaudei, un norāda, ka nav zināma Lidlauka teritorijas 

iespējamā ražošanas attīstība, kā arī katrs potenciālais uzņēmējs būs atbildīgs par attīrīšanas 

sistēmu nodrošināšanu; izstrādājot projektēšanas uzdevumu precizēs par šādu iekārtu 

nepieciešamību līdz Finanšu komitejai vai domes sēdei. 

 V.Čačs precizē, vai meliorācijas sistēmas tiks izvietotas ielas teritorijā, tas jāparedz 

projektā. M.Veinbergs apstiprina, ka īpašumus neskars. V.Čačs vērš uzmanību, ka noteikti 

nepieciešamas attīrīšanas iekārtas. M.Mediņš rezumē, ka to izvērtēs projektētāji un Vides 

pārvalde.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par dalību projektā "Bauskas novada 

pielāgošanās klimata pārmaiņām"". 

 

 

10.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2022. gada 27. oktobra lēmumā "Par projekta 

"Sociālā dienesta ēku vides pieejamības nodrošināšanas pasākumi Bauskas novadā" 

īstenošanu". 

 

(I.Munda, L.Baha) 

 

Ziņo: I.Munda.  

 Sagatavots lēmuma projekts par grozījumiem Bauskas novada domes lēmumā par 

sociālā dienesta ēku vides pieejamības nodrošināšanu. Šobrīd ir spēkā esošs projekts ar CFLA 

par 2 sociālā dienesta ēkām Rīgas ielā 29A, Vecumniekos un Rūpniecības ielā 7, Bauskā, 
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kurām nepieciešama vides pielāgojumu uzlabošana. Pašvaldība šī gada maijā saņēma 

Labklājības ministrijas vēstuli, kurā lūgts izvērtēt un piedāvāt vēl vienu ēku iekļaušanai 

projektā. Pašvaldība kopā ar sociālo dienestu izvērtēja iespējas, kā rezultātā tiek virzīta ēka 

Bauskas ielā 2, Uzvarā, Gailīšu pagastā, kas ir sociālā dienesta attālinātā klientu apkalpošanas 

punkts. Augustā tika apstiprināti grozījumi MK noteikumos, kuros šī ēka ir iekļauta. Līdz ar to 

pašvaldība piesaka savu dalību projektā ar vēl vienu ēku ar ERAF finansējumu 154 892 EUR 

apmērā; pašvaldības līdzfinansējums ir PVN apmērā, t.i., 32 527,32 EUR; kopējais finansējums 

esošajā projektā palielināts līdz 187 419,32 EUR. Projektā plānota ieejas mezgla un invalīdu 

tualetes pārbūve un pandusa izbūve. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana.  

   

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, Rihards Melgailis, 

Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Laine Baha) 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Mārtiņš Mediņš) 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas novada domes 

2022. gada 27. oktobra lēmumā "Par projekta "Sociālā dienesta ēku 

vides pieejamības nodrošināšanas pasākumi Bauskas novadā" 

īstenošanu"". 

 

L.Baha pauž Sociālās un veselības komitejā izteikto viedokli par nekorektu lietu 

kārtību, kādā veidā šis jautājums tiek virzīts uz apstiprināšanu, jo MK noteikumi ir jau grozīti 

un lēmums jau ir pieņemts, un deputāti pirms tam nav izdiskutējuši uz pusi palielināt projekta 

rezultātu un pašvaldības finansējuma daļu; pašvaldībā lēmums jau ir izdarīts un šobrīd 

deputātiem par to jābalso, kas nav korekti.   

 

 

11.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2023. gada 26. oktobra lēmumā "Par projekta 

"Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai 

Bauskas novadā" īstenošanu". 

 

(A.Bagone) 

 

Ziņo: A.Bagone.  

 Pašvaldība pieņēma lēmumu par projekta “Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti 

mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai Bauskas novadā” īstenošanu. Tika sagatavots un 

iesniegts projekts par pašvaldībai piešķirto kvotu - 7 mērķa grupas personām. Programma pēc 

visiem projektu pieteikumiem neizpildīja kvotas un līdz ar to tika saņemta Labklājības 

ministrijas vēstule ar lūgumu apzināt iespējamās mērķa grupas personas Bauskas novadā un 

pieteikties uz papildus kvotām. Sociālais dienests veica mērķa grupas personu apzināšanu un 

papildus nepieciešamas 4 kvotas. Tika informēta Labklājības ministrija un septembrī tika 

piešķirtas vēl papildus 3 kvotas ar aicinājumu ierosināt projekta grozījumus, ministrijā 

telefoniski apstiprināja arī atbalstu 4. kvotai. Sagatavots lēmuma projekts par papildus 3 

personu iekļaušanu projektā un iespējamo vēl vienas kvotas atbalstu. Pašvaldības 

līdzfinansējums nav nepieciešams, PVN segšanai to nodrošinās atveseļošanās fonda un valsts 

budžeta finansējums.  

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, Mārtiņš Mediņš, 

Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Laine Baha) 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas novada domes 

2023. gada 26. oktobra lēmumā "Par projekta "Atbalsta pasākumi 

cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības nodrošināšanai 

Bauskas novadā" īstenošanu"". 

 

 

12.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2024. gada 25. jūlija lēmumā "Par projekta 

"Sabiedrībā balstītu sociālo pakalpojumu palielināšana Bauskas novadā" īstenošanu". 

 

(A.Bagone, L.Baha) 

 

Ziņo: A.Bagone.  

 Vasarā tika iesniegts projekts “Sabiedrībā balstītu sociālo pakalpojumu palielināšana 

Bauskas novadā” un septembrī saņemts CFLA lēmums par projekta iesnieguma apstiprināšanu 

ar nosacījumu. Latvijā kopā tika iesniegti 10 projektu iesniegumi un 8 projekti ir apstiprināti ar 

nosacījumu. Nosacījumos bija norāde, ka jāveic grozījumi domes lēmumā, lai pārliecinātos par 

projekta iesniedzēja finanšu kapacitāti, kā arī jāprecizē projekta izmaksas, jo dienas aprūpes 

centra senioriem ar demenci, kuru plāno veidot Dārza ielā 12B, Bauskā, pārsniedz izmaksas uz 

vienu personu. Sagatavots lēmuma projekts par 2. un 3. punktā veicamajām izmaiņām - 2. 

“apstiprinot projekta kopējās izmaksas līdz 1 988 096,35 EUR, tai skaitā, ESF+ atbalsts 

1 689 881,90 EUR un pašvaldības līdzfinansējums līdz 298 214,45 EUR; 3. Projekta 

apstiprināšanas gadījumā Bauskas novada pašvaldība nodrošina priekšfinansējumu un 

līdzfinansējumu no pašvaldības budžeta līdzekļiem, ņemot aizņēmumu Valsts kasē, paredzot 

2025.-2027. gadā līdz 179 451,95 EUR; nodrošināt projekta iesniegumā plānoto investīciju 

finansēšanai nepieciešamo pašvaldības budžeta finansējumu arī gadījumā, ja Valsts kases 

aizņēmums netiks piešķirts projektā paredzētajā apjomā” un papildināt arī lēmumu ar 5., 6., 7. 

un 8. punktu šādā redakcijā: “5. Ja projekta īstenošanas laikā veidosies izmaksu sadārdzinājums 

to segt no Bauskas novada pašvaldības budžeta līdzekļiem; 6. Sastādot ikgadējo budžetu 

pašvaldības līdzfinansējuma daļu projekta īstenošanai nodrošināt, to paredzot no pašvaldības 

pamata budžeta resursiem vai aizņemoties, nesaistīti ar aizņēmuma līdzekļiem un Eiropas 

Savienības fondu vai citu projektu līdzekļiem; 7. Projekta īstenošanai izmantot avansu 

maksimāli pieejamā apjomā no projektam piešķirtā ESF+ finansējuma; un 8. Apstiprināt 

projekta plānotās projektu īstenošanas vietas: dienas aprūpes centra bērniem ar funkcionāliem 

traucējumiem pakalpojuma vietu izveidi Bauskas ielā 4, Vecumniekos, Vecumnieku pagastā un 

Baldones ielā 65, Iecavā; dienas aprūpes centra pensijas vecuma personām, tai skaitā personām 

ar demenci, pakalpojuma vietu izveidi Dārza ielā 12B, Bauskā.”.  

 L.Baha jautā par 7. punktu – kāds ir risks, ja avansu neapgūst. A.Bagone atbild, ka 

avanss tiks pieteikts, sastādot avansa plānu, kuru izmantos maksimālā apjomā pirms 

aizņēmuma izņemšanas.    

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 
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Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas novada domes 

2024. gada 25. jūlija lēmumā "Par projekta "Sabiedrībā balstītu sociālo 

pakalpojumu palielināšana Bauskas novadā" īstenošanu"". 

 

 

13.p. 

Par lokālplānojuma izstrādes uzsākšanu teritorijas plānojuma grozījumiem nekustamā 

īpašumā "Cielavas", Iecavas pagastā, Bauskas novadā. 

 

(D.Platonova) 

 

Ziņo: D.Platonova.  

 Pašvaldībā saņemts zemes īpašnieku iesniegums ar lūgumu uzsākt lokālplānojuma 

izstrādi nekustamā īpašumā “Cielavas”, Iecavas pagastā, lai detalizētā pakāpē noteiktu 

teritorijas izmantošanas veidu un to aprobežojumus, kā arī sniegtu kompleksus transporta 

infrastruktūras risinājumus. Zemes īpašumā nākotnē tiek plānots veikt bieži sastopamo derīgo 

izrakteņu (smilts) ieguvi. Izskatot iesniegumu atbilstoši Iecavas novada teritorijas izmantošanas 

un apbūves noteikumiem, zemes vienībā ir 2 funkcionālie zonējumi - lauksaimniecības 

teritorija un meža teritorija. Saskaņā ar izmantošanas noteikumiem šī plānotā darbība bieži 

sastopamo derīgo izrakteņu ieguvei funkcionālajā zonā “meža teritorija” ir atļauta, izstrādājot 

detālplānojumu. Savukārt funkcionālajā zonā “lauksaimniecības teritorija” derīgo izrakteņu 

ieguve nav atļauta, un rezultātā saskaņā ar spēkā esošo teritorijas plānojumu bieži sastopamo 

derīgo izrakteņu ieguve ir atļauta, izstrādājot lokālplānojumu. Saskaņā ar MK noteikumiem Nr. 

628 - ja teritorijai ir izstrādāts lokālplānojums, ar kuru pietiekami detalizētā pakāpē ir noteikti 

teritorijas izmantošanas veidi un aprobežojumi, kā arī sniegti kompleksie transporta 

infrastruktūras risinājumi, dome var atbalstīt lokālplānojuma izstrādi ar šo detalizāciju. Lūdz 

atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu, uzsākot lokālplānojuma izstrādi nekustamajam īpašumam 

“Cielavas”, Iecavas pagastā. Ir izstrādāts lokālplānojuma darba uzdevums un lēmuma 

apstiprināšanas gadījumā tiks slēgts līgums par lokālplānojuma izstrādi un finansēšanas kārtību, 

par izstrādes vadītāju nosakot teritorijas plānotāju. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par lokālplānojuma izstrādes uzsākšanu 

teritorijas plānojuma grozījumiem nekustamā īpašumā "Cielavas", 

Iecavas pagastā, Bauskas novadā". 

 

 

14.p. 
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Par līdzfinansējuma piešķiršanu daudzdzīvokļu mājas Līvānu iela 2, Ceraukstes pagastā, 

Bauskas novadā energoefektivitātes pasākumu veikšanai un vētras seku novēršanas 

darbiem. 

 

(R.Ignatjevs, M.Mediņš, A.Mačeks) 

 

Ziņo: R.Ignatjevs.  

 Pašvaldībā saņemts daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas Līvānu iela 2, Mūsa, Ceraukstes 

pagasts, dzīvokļu īpašnieku pilnvarotās personas dzīvokļu īpašnieku biedrības “Līvānu 2” 

iesniegums, kurā izteikts lūgums piešķirt līdzfinansējumu energoefektivitātes pasākumu 

veikšanai un atbalstāmajiem pasākumiem vētras seku novēršanas darbiem. Iesniedzējs 

iesniedzis dokumentāciju, kas apliecina, ka izdevumu līdzfinansējums atbilst saistošajiem 

noteikumiem. Sagatavots lēmuma projekts piešķirt līdzfinansējumu 3 900 EUR apmērā 

energoefektivitātes pasākumu veikšanai un atbalstāmajiem pasākumiem vētras seku novēršanas 

darbiem. 

 M.Mediņš jautā, vai ēkā ir arī pašvaldības dzīvokļi. R.Ignatjevs atbild, ka ēka ir kopībai 

piederoša, iespējams ir kāds pašvaldības dzīvoklis.  

 A.Mačeks piebilst, ka pamatojoties uz saistošajiem noteikumiem, rasta iespēja palīdzēt 

daudzdzīvokļu dzīvojamām mājām, kas cieta vētrā. Pagaidām bija tikai 2 mājas, kas iesniedza 

apliecinājumus par postījumiem, citām mājām diemžēl nebija pierādāmas dokumentācijas, lai 

varētu kompensēt radītos zaudējumus. 

 M.Mediņš atbalsta palīdzības sniegšanu iedzīvotājiem.  

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma piešķiršanu 

daudzdzīvokļu mājas Līvānu iela 2, Ceraukstes pagastā, Bauskas 

novadā energoefektivitātes pasākumu veikšanai un vētras seku 

novēršanas darbiem". 

 

 

15.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu daudzdzīvokļu mājas Liellauki 5, Ceraukstes pagastā, 

Bauskas novadā vētras seku novēršanas darbiem. 

 

(R.Ignatjevs, L.Baha, L.Mežsarga) 

 

Ziņo: R.Ignatjevs.  

 Pašvaldībā saņemts daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas Liellauki 5, Ceraukstes pagasts, 

dzīvokļu īpašnieku pilnvarotās personas iesniegums par pabalstu krīzes situācijā vētras seku 

novēršanas darbiem. Iesniedzējs iesniedzis dokumentāciju par apmaksātajiem darbiem. 

Sagatavots lēmuma projekts piešķirt līdzfinansējumu 48,40 EUR vētras seku novēršanas 

darbiem jumta remontdarbiem, par pārējiem darbiem nav iesniegti pierādāmi dokumenti.  

 L.Baha jautā, vai precīzi noformulēta atsauce uz saistošo noteikumu energoefektivitātes 

programmu, lēmuma projektā lemjot piešķirt finansējumu tehnikas izmantošanas 

pakalpojumiem vētras seku novēršanas darbiem. R.Ignatjevs apstiprina, norādot, ka  
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noteikumos ir atrunāts, kad ir pieejams atbalsts avārijas situāciju novēršanai, citējot, ka 

“līdzfinansējums mājas atjaunošanai tiek piešķirts projekta iesniedzējam, ja mājas, tās daļas 

atsevišķu tehnisko ierīču tehniskais stāvoklis normatīvajos aktos noteiktajā kārtībā ir atzīts par 

bīstamu cilvēku dzīvībai vai veselībai, jālikvidē terora akta, avārijas, stihiskas nelaimes vai 

citas katastrofas sekas vai jānovērš ārkārtas situācija”.   

L.Baha jautā, vai noteikumos nebija atruna par priekšsēdētāja pilnvarām līdz 5 000 

EUR piešķirt nelielus finansējumus, nepārslogojot darbinieku resursu. L.Mežsarga atbild, ka tas 

attiecas uz pašvaldības izdevumiem pašvaldības vajadzībām, nevis iedzīvotāju vajadzībām.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma piešķiršanu 

daudzdzīvokļu mājas Liellauki 5, Ceraukstes pagastā, Bauskas novadā 

vētras seku novēršanas darbiem". 

 

 

16.p. 

Par ceļa servitūta tiesības nodibināšanu īpašumā "Skrīveri", Iecavā, nodrošinot piekļuvi 

īpašumam "Rozīši", Iecavā. 

 

(B.Leitlante, M.Mediņš) 

 

Ziņo: B.Leitlante.  

 Pašvaldībā saņemts personas iesniegums ar lūgumu noslēgt ceļa servitūta līgumu par 

labu personai piederošajam īpašumam “Rozīši”, Iecavā, kas sastāv no zemes vienības 0,2679 

ha platībā, apgrūtinot Bauskas novada pašvaldībai piederošo nekustamo īpašumu “Skrīveri”, 

Iecavā. Piekļuve īpašumam “Rozīši”, Iecavā caur īpašumu “Skrīveri”, Iecavā noteikta zemes 

reformas laikā, ko apliecina zemes robežu plāns un zemesgrāmata. Lai ceļa servitūts būtu 

pilnvērtīgi nodibināts, starp iesaistītajām pusēm jānoslēdz līgums, nosakot ceļa parametrus un 

kuram īpašumam tas tiek noteikts par labu. Sagatavots lēmuma projekts noslēgt ar personu 

līgumu par ceļa servitūta nodibināšanu 15 m garumā  ar 3 m ( ½ no 6 m) platumu, 45 m garumā 

ar 6 m platumu un 22 m garumā ar 6 m platumu, kas kopā aizņem 0,04 ha platību (platība var 

tikt precizēta pēc kadastrālās uzmērīšanas), uz Bauskas novada pašvaldībai piederošā 

nekustamā īpašuma “Skrīveri”, Iecavā par labu nekustamajam īpašumam “Rozīši”, Iecavā 

atbilstoši grafiskajam pielikumam. 

 M.Mediņš jautā par shēmu. B.Leitlante izskaidro par īpašumiem. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 



16 

 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par ceļa servitūta tiesības nodibināšanu 

īpašumā "Skrīveri", Iecavā, nodrošinot piekļuvi īpašumam "Rozīši", 

Iecavā". 

 

 

17.p. 

Par pašvaldības nozīmes koplietošanas meliorācijas sistēmas statusa piešķiršanu 

ūdensnotekai ar ūdens saimniecisko iecirkņu klasifikatora (ŪSIK) kodu 38811:K:2 560,1 

metra garumā. 

 

(E.Meldere) 

 

Ziņo: E.Meldere.  

 Norāda, ka tiks precizēts lēmuma projekta nosaukums, jo tas sagatavots par divām 

ūdensnotekām. Sagatavots lēmuma projekts par pašvaldības nozīmes koplietošanas 

meliorācijas sistēmas statusa piešķiršanu divām ūdensnotekām, lai projekta ietvaros tām veiktu 

pārbūves darbus. Saņemts saskaņojums no SIA “Zemkopības ministrijas nekustamie īpašumi”. 

 M.Mediņš precizē, vai lēmuma projekts ir saistīts ar iepriekš skatīto jautājumu par 

dalību projektā. E.Meldere apstiprina. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

precizēt lēmuma projekta nosaukumu,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par pašvaldības nozīmes 

koplietošanas meliorācijas sistēmas statusa piešķiršanu ūdensnotekai 

ar ūdens saimniecisko iecirkņu klasifikatora (ŪSIK) kodu 38811:K:2 

560,1 metra garumā". 

 

 

18.p. 

Par Bauskas novada autoceļu uzturēšanas klasēm 2024./2025. gada ziemas un vasaras 

sezonā. 

 

(J.Kalinka, M.Mediņš, A.Mačeks, L.Vasiļauska, VČačs, D.Šileika) 

 

Ziņo: J.Kalinka. 

 Pielikumos konstatētas nepilnības Rundāles apvienības pārvaldes sarakstos, līdz domes 

sēdei tie tiks precizēti. Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada autoceļu uzturēšanas 

klašu noteikšanu 2024./2025. gada ziemas un vasaras sezonā, ko nosaka MK noteikumi Nr. 6. 

Pamatojoties uz MK noteikumu grozījumiem ar 2025. gada 1. janvāri tiks apstiprināti jauni 

ceļu reģistri ar identifikācijas numuriem. Jaunie saraksti iesniegti VSIA “Latvijas Valsts ceļi”. 

Saistībā ar jaunajiem reģistriem, mainīsies arī ceļu grupas, līdz ar to tie vēlreiz būs jāapstiprina. 
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Lēmuma projekts sagatavots pēc iepriekšējiem sarakstiem. Pievienoti apvienību pārvalžu 

saraksti, kuri sadalīti pa pagastu nodaļām.  

 M.Mediņš precizē, vai šodien jāapstiprina 2023./2024. gada klases. J.Kalinka apstiprina. 

 A.Mačeks norāda, ka Iecavas apvienības pārvaldes A grupas ceļu segums ir jāprecizē. 

J.Kalinka pieņem precizēšanai līdz domes sēdei sadarbībā ar apvienību pārvalžu vadītājiem. 

M.Mediņš piekrīt, ka dokumentos jānorāda atbilstošs ceļu segums. L.Vasiļauska papildina, ka 

šajos ceļu sarakstos precizētas tikai uzturēšanas klases, jaunajos sarakstos ir faktiskā ceļu 

situācija; iepriekšējie ceļu saraksti netiks laboti, jo drīz apstiprinās jaunos sarakstus; ceļu klašu 

apstiprināšana ir aktuāla dēļ mērķdotācijas. A.Mačeks norāda, ka sarakstiem ir jābūt aktuāliem 

uz šo brīdi, līdz domes sēdei saraksti ir jāaktualizē. L.Vasiļauska norāda, ka, viņasprāt, būtu 

jāapstiprina jaunie saraksti. M.Mediņš precizē, ka šobrīd tiks apstiprināti iepriekšējie saraksti, 

līdz domes sēdei precizēs ceļu segumus, līdz 1. janvārim ir spēkā iepriekšējie ceļu saraksti.  

 V.Čačs ierosina pārskatīt Bauskas pilsētas ceļu klases. 

 D.Šileika norāda, ka ceļu klašu uzturēšanas jautājums tika aktualizēts pēc VSIA 

“Latvijas Valsts ceļi” pārbaudes un Vecumnieku apvienības pārvaldei nepilnību novēršanas 

termiņš ir līdz 30. novembrim; apstiprina, ka strādā pēc esošajiem ceļu sarakstiem un 

nākamgad tiks apstiprinātas ceļu klases atbilstoši jaunajiem ceļu sarakstiem. J.Kalinka uzsver, 

ka šobrīd jāapstiprina esošās ceļu klases, jauno sarakstu izskatīšana varētu notikt decembrī. 

 M.Mediņš vēršas pie L.Vasiļauskas un J.Kalinkas pārskatīt Vecsaules pagasta autoceļus 

saistībā ar iedzīvotāju informāciju par nelikumīgi izbūvētu ātruma ierobežojošo valni uz 

pašvaldības autoceļa. L.Vasiļauska apstiprina, ka šī situācija ir atrisināta septembrī. 

 M.Mediņš rezumē pārskatīt ceļu sarakstus līdz domes sēdei. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Aivars Mačeks, 

Mārtiņš Mediņš, Rihards Melgailis, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

aktualizēt apvienību pārvalžu autoceļu sarakstus,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada 

autoceļu uzturēšanas klasēm 2024./2025.gada ziemas un vasaras 

sezonā". 

 

 

 

Sēdi beidz 2024. gada 17. oktobrī plkst. 15.17 

 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs     Mārtiņš Mediņš 

   

 

Sēdes protokolētāja      Ieva Skujeniece 


